
 
                                       
                                               
 

Αθήνα, 7 Δεκεμβρίου 2020 
 

ΕΡΩΤΗΣΗ ΚΑΙ ΑΚΕ 
 

                                    Προς τον υπουργό Δικαιοσύνης 
 
                                                                                           
Θέμα: «Προμήθεια των ειδικών «πυλών απολύμανσης» για το κτήριο 
του υπουργείου Δικαιοσύνης και δικαστήρια της χώρας» 
 
Πριν μερικές ημέρες ανακοινώθηκε στην Ομάδα Διαχείρισης Κρίσης που έχει 
συσταθεί στο Υπουργείο Δικαιοσύνης για την αντιμετώπιση των 
προβλημάτων που προκαλεί η πανδημία στη λειτουργία της δικαιοσύνης, η 
πρόθεση του υπουργείου να τοποθετηθούν 10 ειδικές πύλες αυτόματης 
απολύμανσης Covid 19 σε μεγάλα Δικαστήρια της Αθήνας, του Πειραιά και 
της Θεσσαλονίκης, που περιλαμβάνουν σύστημα θερμομέτρησης, 
αποστείρωσης με λάμπες ακτινοβολίας UV και εκνέφωσης διαλύματος 
αλκοόλης. 
 
Παρόμοιο μηχάνημα έχει ήδη τοποθετηθεί στην είσοδο του υπουργείου 
Δικαιοσύνης. Το κόστος αγοράς του είναι 14.600 ευρώ και η προμήθεια του 
έγινε με απευθείας ανάθεση σε εταιρεία ΙΚΕ που είχε ιδρυθεί τον περασμένο 
Μάιο. 
 
Ωστόσο, η πρόθεση  του Υπουργείου Δικαιοσύνης για τοποθέτηση των 
συγκεκριμένων μηχανημάτων στις εισόδους των τριών δικαστηρίων, 
συνάντησε την αντίθεση της Ένωσης Δικαστών και Εισαγγελέων(ΕΔΕ). Η 
Δικαστική Ένωση ζητά από το υπουργείο προηγούμενη πληροφόρηση για τον 
εάν υπάρχουν έγκυρες επιστημονικές μελέτες που πιστοποιούν την 
αποτελεσματικότητα των συγκεκριμένων μηχανημάτων στην περαιτέρω 
διάδοση του κορωνοϊού και σε καταφατική περίπτωση εάν χρησιμοποιούνται 
αυτά τα μηχανήματα και σε άλλες δημόσιες υπηρεσίες, στη Βουλή και ιδίως 
στα Νοσοκομεία.  
 
Επίσης η ΕΔΕ ζητά την τοποθέτηση ειδικών επιστημονικών φορέων για το 
κατά πόσο είναι ακίνδυνη για την δημόσια υγεία η απολύμανση με την μέθοδο 
της εκπομπής ψυχρής εκνέφωσης και της υπεριώδους ακτινοβολίας, ιδιαίτερα 
σε εργαζόμενους στα Δικαστήρια που θα εκτίθενται καθημερινά στην 
παραπάνω διαδικασία απολύμανσης. 
 
Επικαλούνται μάλιστα οι δικαστές ανάρτηση στην επίσημη ιστοσελίδα της 
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Ελληνικής Κυβέρνησης επιστημονικού άρθρου με τίτλο «ΜΥΘΟΣ: η λυχνία 
απολύμανσης υπεριώδους ακτινοβολίας αδρανοποιεί τον ιό», στην οποία ο 
καθηγητής επιδημιολογίας Θεοκλής Ζαούτης αμφισβητεί την 
αποτελεσματικότητα της μεθόδου αυτής, επισημαίνοντας τους κινδύνους για 
καταστροφή ανθρώπινου γενετικού υλικού και πρόκληση εγκαυμάτων. 
 
Επιφυλάξεις εκφράζει και η Ένωση Διοικητικών Δικαστών, ζητώντας 
ενημέρωση από το υπουργείο Δικαιοσύνης για την ασφάλεια λειτουργίας των 
παραπάνω Πυλών στις εισόδους των διοικητικών δικαστηρίων. 
 
Επιπροσθέτως, οι Δικηγορικοί Σύλλογοι Αθήνας και Πειραιά, έχουν 
επιφυλαχθεί όσον αφορά την τοποθέτηση των παραπάνω «πυλών» στις 
εισόδους των δικαστηρίων. 
 
Τέλος, έχει διατυπωθεί δημόσια η ανησυχία για τα προσωπικά δεδομένα των 
πολιτών, καθώς σύμφωνα με τις προδιαγραφές της Πύλης, είναι δυνατόν να 
γίνεται ψηφιακή επεξεργασία και καταγραφή του προσώπου των 
εισερχομένων. 

Επειδή, η δημόσια υγεία είναι ύψιστο αγαθό και η προστασία της βασικό 
καθήκον όλων 

Επειδή, η πανδημία δημιούργησε νέες απαιτήσεις όσον αφορά την τήρηση 
των υγειονομικών κανόνων με βάση αδιαμφισβήτητα επιστημονικά κριτήρια. 

Επειδή η προμήθεια υγειονομικών υλικών και συσκευών απολύμανσης εκ 
μέρους των κρατικών αρχών, οφείλει να λαμβάνει υπόψη της όλα τα αυστηρά 
επιστημονικά κριτήρια που έχουν τεθεί για την προστασία της δημόσιας υγείας 
και να αφορά εγκύρως πιστοποιημένα, από τους αρμόδιους επιστημονικούς 
φορείς, είδη. 

Επειδή, τα ερωτηματικά για την προμήθεια, με απευθείας αναθέσεις, των 
πυλών απολύμανσης τόσο για την κεντρική του υπηρεσία, όσο και για τα 
δικαστικά κτήρια, είναι εύλογα 

Επειδή, δεν επιτρέπεται να τίθενται υπό διακινδύνευση τα προσωπικά 
δεδομένα των πολιτών που εισέρχονται στα δικαστήρια και το υπουργείο 
Δικαιοσύνης 

Ερωτάται ο κος. Υπουργός 

1. Ποια υπηρεσία του υπουργείου και με βάση ποια επιστημονικά 
δεδομένα εισηγήθηκε την προμήθεια της συγκεκριμένης πύλης 
απολύμανσης- εκνέφωσης, για την είσοδο του υπ. Δικαιοσύνης; 

2. Για ποιο λόγο και με ποια κριτήρια επελέγη η συγκεκριμένη  
εταιρεία για την απευθείας ανάθεση της προμήθειας των Πυλών 
απολύμανσης και για το υπουργείο Δικαιοσύνης και για τα 
δικαστήρια;  

3. Πως και από ποιους υπαλλήλους του Υπουργείου Δικαιοσύνης 
ελέγχθηκε η τιμή προσφοράς της συγκεκριμένης εταιρείας για την 



αγορά της συγκεκριμένης Πύλης απολύμανσης σε σχέση με τις 
τιμές που ισχύουν στην αγορά; 

4. Ποιος αιτήθηκε και εισηγήθηκε την αγορά των συγκεκριμένων 
πυλών απολύμανσης και σε μεγάλα δικαστήρια της χώρας; 

5. Ποιο είναι το συνολικό κόστος της αγοράς των 10 Πυλών και με 
ποιο τρόπο θα γινόταν η προμήθεια τους από τα δικαστήρια; 

6. Υπάρχουν οι απαραίτητες πιστοποιήσεις από τους αρμόδιους 
ελληνικούς φορείς για την αποτελεσματικότητα των 
συγκεκριμένων μηχανημάτων  στην εξουδετέρωση του 
κορωνοϊού αλλά και για την επιστημονική καταλληλότητά τους, 
ώστε να μην υπάρξουν άλλοι κίνδυνοι για την δημόσια υγεία; 

7. Συναινούν ο ΕΟΔΥ και οι υγειονομικές αρχές στην τοποθέτηση 
των συγκεκριμένων πυλών απολύμανσης σε δημόσια κτήρια 
όπως τα δικαστήρια και εγγυώνται την ασφαλή λειτουργία τους; 

8. Έχει αντιμετωπισθεί και με ποιο τρόπο, ο ενδεχόμενος κίνδυνος 
για τα προσωπικά δεδομένα των πολιτών, από την πιθανή 
φωτογράφηση του προσώπου των εισερχομένων; Έχει 
ενημερωθεί σχετικά η Αρχή Προστασίας Δεδομένων Προσωπικού 
Χαρακτήρα για τη χρήση των συγκεκριμένων μηχανημάτων; 

9. Έγιναν άλλες απ’ ευθείας αναθέσεις στην συγκεκριμένη εταιρεία 
από το υπουργείο Δικαιοσύνης και δικαστήρια της χώρας; Ποιες 
υπηρεσίες ή προϊόντα αφορούσαν, πόσο κόστισαν και από ποια 
δαπάνη πληρώθηκαν; 

                                         ΑΙΤΗΣΗ ΚΑΤΑΘΕΣΗΣ ΕΓΓΡΑΦΩΝ 

Σε συνέχεια της ερώτησης, καλείται ο κος. Υπουργός Δικαιοσύνης να 
καταθέσει στη Βουλή: 

1. Την εισήγηση της αρμόδιας υπηρεσίας του υπουργείου 
Δικαιοσύνης για την προμήθεια του συγκεκριμένου μηχανήματος 
που τοποθετήθηκε στην κεντρική του είσοδο  

2. Τα σχετικά έγγραφα που αποδεικνύουν την επιστημονική 
εγκυρότητα των συγκεκριμένων μηχανημάτων 

3. Τις πιστοποιήσεις των αρμόδιων ελληνικών αρχών και του ΕΟΔΥ 
για την καταλληλότητά, την ασφαλή λειτουργία τους. 

4. Τις εισηγήσεις για την αγορά και την τοποθέτησή τους στα 
δικαστικά μέγαρα της χώρας και τις εγκρίσεις των πιστώσεων για 
την αγορά τους 

5. Το συνοδευτικό εγχειρίδιο λειτουργίας των Πυλών απολύμανσης 
με τις  δυνατότητες που διαθέτουν. 

Οι ερωτώντες και αιτούντες βουλευτές 

Ξανθόπουλος Θεόφιλος 

Αγαθοπούλου Ειρήνη 

Αλεξιάδης Τρύφων 



Αναγνωστοπούλου Σία 

Αυγέρη Δώρα 

Αυλωνίτης Αλέξανδρος 

Βαρδάκης Σωκράτης 

Βέττα Καλλιόπη 

Γκιόλας Γιάννης 

Δρίτσας Θεόδωρος 

Ελευθεριάδου Τάνια 

Ζαχαριάδης Κώστας 

Ζεϊμπέκ Χουσεΐν 

Ζουράρις Κώστας 

Ηγουμενίδης Νίκος 

Καλαματιανός Διονύσης 

Καρασαρλιδου Φρόσω 

Κασιμάτη Νίνα 

Κόκκαλης Βασίλης 

Λάππας Σπύρος 

Μάλαμα Κυριακή 

Μάρκου Κώστας 

Μεϊκόπουλος Αλεάξανδρος 

Μωραΐτης Θάνος 

Νοτοπούλου Κατερίνα 

Ξενογιαννακοπούλου Μαριλίζα 

Παπαηλιού Γιώργος 

Πούλου Γιώτα 



Ραγκούσης Γιάννης 

Σαντορινιός Νεκτάριος 

Σκουρολιάκος Πάνος 

Σκούφα Μπέτυ 

Τζούφη Μερόπη 

Φωτίου Θεανώ 

Χατζηγιαννάκης Μίλτιάδης 

Χρηστίδου Ραλλία 

 

 




